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 Podeu consultar la versió digital d’aquesta revista a www.elprat.cat/revistes, amb enllaços a vídeos i a altres webs.
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P romover la transición 
ecológica es uno de 
los principales desafíos 
de nuestro tiempo. 
Precisamente porque es 
un reto vital, si queremos 
preservar la vida en el 
planeta, no sólo es clave 

que la impulsemos, sino cómo lo hacemos. 
Cargar los costes de esta transición sobre los 
hombros de las clases populares sólo dará pie a 
la emergencia de discursos y fuerzas que niegan 
la gravedad del problema y, así, nos abocan aún 
más al precipicio. Es necesario defender, pues, 
una transición ecológica justa. Así lo recogen las 
agendas 2030 y urbana que ha aprobado este 
octubre el plenario.

Y esto es lo que inspira las ordenanzas fiscales 
que también ha aprobado inicialmente el consis-
torio. Todos los municipios españoles estamos 
obligados, por ley europea y estatal, a introducir 
en 2025 una tasa de residuos. En El Prat, hace-
mos que esta tasa europea sea una tasa justa: 
quien recicle, se podrá ahorrar hasta la mitad 
de la tasa. A partir de enero, explicaremos deta-
lladamente cómo funcionará este sistema que 
premiará a quien recicle. En paralelo, congela-
mos el IBI en los hogares y comercios por debajo 

del incremento del IPC. Sólo las 70 mayores 
empresas de la ciudad tendrán que tributar más, 
mientras que el puerto y el aeropuerto seguirán 
pagando el máximo IBI posible. Reforzamos, así, 
el modelo fiscal progresivo, verde y justo que 
caracteriza a El Prat.

No quiero terminar este editorial sin recomen-
daros la lectura de la entrevista que encontrareis 
en estas páginas a Aureliano García. Un vecino 
de la ciudad que se acaba de jubilar después 
de una vida profesional dedicada a algo que 
ha convertido a El Prat en una ciudad singular 
y referente: la gestión pública del agua, como 
gerente de Aigües del Prat. Historias como la de 
Aureliano son las que han hecho posible que 
El Prat sea hoy una comunidad orgullosa de lo 
que ha construido, del modelo de ciudad que 
hacemos realidad día a día. Es esta comunidad la 
que reivindicamos con orgullo en piezas como 
el mural de gran formato, sin demasiados pre-
cedentes en la ciudad, que han concebido con 
el artista Nil Safont vecinos y vecinas de El Prat, 
que protagonizan jóvenes de la ciudad, y que, 
como explica esta revista, estos días acaba de 
tomar forma en la avenida Onze de Setembre, 
en un punto muy transitado del casco urbano. 

¡Os invito a admirarlo!

Unes ordenances verdes i justesLLUÍS MIJOLER
L’ALCALDE

      mijoler
      mijoler
      mijoler

P romoure la transició 
ecològica és un dels 
principals reptes del nos-
tre temps. Precisament 
perquè és un repte vital, 
si volem preservar la vida 
al planeta, no només és 
clau que la impulsem, 

sinó com ho fem. Carregar els costos d’aquesta 
transició sobre les espatlles de les classes popu-
lars només donarà peu a l’emergència de discur-
sos i forces que neguen la gravetat del problema 
i, així, ens aboquen encara més al precipici. Cal 
defensar, doncs, una transició ecològica justa. 
Així ho recullen les agendes 2030 i urbana que 
ha aprovat aquest octubre el plenari.

I això és el que inspira les ordenances fiscals que 
també ha aprovat inicialment el consistori. Tots 
els municipis espanyols estem obligats, per llei 
europea i estatal, a introduir el 2025 una taxa de 
residus. Al Prat, fem que aquesta taxa europea 
sigui una taxa justa: qui recicli, es podrà estalviar 
fins a la meitat de la taxa. A partir del gener, 
explicarem detalladament com funcionarà aquest 
sistema que premiarà qui recicli. En paral·lel, 
congelem l’IBI a les llars i els comerços per sota 

de l’increment de l’IPC. Només les 70 majors 
empreses de la ciutat hauran de tributar més, 
mentre que el port i l’aeroport seguiran pagant el 
màxim IBI possible. Reforcem, així, el model fiscal 
progressiu, verd i just que caracteritza el Prat.

No vull acabar aquest editorial sense recoma-
nar-vos la lectura de l’entrevista que trobareu 
en aquestes planes a l’Aureliano Garcia. Un veí 
de la ciutat que s’acaba de jubilar després d’una 
vida professional dedicada a quelcom que ha 
convertit el Prat en una ciutat singular i referent: 
la gestió pública de l’aigua, com a gerent 
d’Aigües del Prat. Històries com la de l’Aureliano 
són les que han fet possible que el Prat sigui avui 
una comunitat orgullosa del que ha construït, 
del model de ciutat que fem realitat dia a dia. És 
aquesta comunitat la que reivindiquem amb or-
gull en peces com el mural de gran format, sense 
massa precedents a la ciutat, que han concebut 
amb l’artista Nil Safont veïns i veïnes del Prat, 
que protagonitzen joves de la ciutat, i que, com 
explica aquesta revista, aquests dies acaba de 
prendre forma a l’avinguda Onze de Setembre, 
en un punt molt transitat del nucli urbà.

Us convido a admirar-lo!
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Aquests dies està prenent forma un 
gran mural en una de les zones de més 
pas de la ciutat, entre les avingudes 
Onze de Setembre i Remolar. Ja fa 
temps que l’art urbà està molt present 
al barri de Sant Cosme. Des del festival 
de dansa urbana Flux & Flow a les 
persianes d’alguns del seus comerços, 
pintades amb grafiti per un jovent in-
teressat a millorar la fesomia del barri.

Ara, una nova forma d’aquest art ha 
pres forma a Sant Cosme. Es tracta 
d’un mural situat a la cruïlla de les 
avingudes Onze de Setembre i Remo-
lar, la porta d’entrada al barri venint 
des de la resta de la ciutat.

Obra pensada amb 
la comunitat

L’objectiu d’aquest projecte ha estat la 
creació d’una obra artística pensada 

amb la comunitat, que donés iden-
titat a Sant Cosme. El mural ha estat 
elaborat a través de reunions i diàlegs 
oberts amb el veïnat i és obra de 
l’artista Nil Safont, més conegut com 
a Slim. Aquest artista és expert en la 
creació d’obres a gran escala amb un 
estil realista molt particular.

La creació s’ha dut a terme amb la 
col·laboració de Cortorno Urbano, una 
fundació que pretén apropar la cultura 
a la ciutadania a través de la seva inter-
venció a l’espai públic.

Els motius del mural

Dues de les fotos escollides per fer el 
mural retraten joves que tenen una 
estreta relació amb el barri, ja sigui 
per formar part del veïnat, de la seva 
comunitat educativa o de les activitats 
comunitàries que tenen com a objec-

tiu la millora social de Sant Cosme. 
Una altra foto, la d’un grup de joves, 
vol posar de manifest la importància 
de les relacions interpersonals al barri 
i fa una analogia sobre com una co-
munitat cohesionada pot aconseguir 
transformar el barri per aconseguir la 
seva millor versió.

La darrera fotografia és una imatge 
de la platja del Prat, un element molt 
important per al veïnat del barri, que 
volia deixar palesa la importància dels 
espais naturals de la ciutat per a totes 
les pratenques i pratencs.

Llegat i futur

El mural no és sols una expressió artís-
tica, sinó també un testimoni palpable 
dels records, les vivències, les històries 
actuals i els desitjos futurs que confi-
guren l’essència de Sant Cosme.

Un gran mural inspirat 
pel veïnat de Sant Cosme 
decora un edifici del Prat



“Vull inspirar el jovent i 
apropar-lo a l’art”

“Per dur a terme les meves obres 
sempre faig una investigació 
paisatgística fotogràfica. A més, 
a Sant Cosme he compartit espai 
amb la comunitat i el jovent i he 
volgut retratar la seva història.
 
Aquest tipus de mural fa la diferèn-
cia a nivell visual d’una comunitat. 
Però a banda del resultat final, el 
més important per a mi és inspirar 
el jovent i apropar-lo a l’art.
 
Ha estat un procés llarg, i a vega-
des difícil, però ha servit perquè 
els joves puguin inspirar-se i 
conèixer nous referents artístics. 
Això em fa sentir molt orgullós”.

Nil Safont
Artista

“Es una buena forma 
de decorar El Prat y 
otras ciudades

“Me hace mucha ilusión verme en 
el mural. Aquí vive mi familia y mis 
amistades. Es una forma de repre-
sentar mi vida y al mismo tiempo 
una forma de devolver cosas 
positivas al barrio. Hay mucha gente 
interesada en el arte y este mural 
puede ser un reclamo para que la 
gente conozca Sant Cosme. El mural 
le da color al bloque y al barrio. Lo 
hace diferente. Quizás sería una 
buena forma de decorar no sólo El 
Prat, sino también otras ciudades”.

Juan Camilo 
Cortés Buitrago

Aparece en el mural. 16 años

“Queremos hacer de 
El Prat un referente del 
arte urbano”

“Durante todo el proceso hemos 
contado con la presencia de la 
gente del barrio, de las escuelas, de 
las entidades y de la propia comu-
nidad vecinal. Queremos hacer de 
Sant Cosme un referente del arte 
urbano y que se haga extensivo a 
toda la ciudad. Queríamos que el 
mural representara la esencia del 
barrio y aspectos como la buena 
convivencia, la ayuda mutua o su 
futuro, como es su juventud”.

Erica Hassan
Fundación Contorno Urbano

“Queríamos que 
salieran los espacios 
naturales”

“Al principio, el vecindario tenía 
sus reservas, pero una vez hecho 
el proceso y visto el resultado, lo 
cierto es que le da personalidad 
al bloque y al barrio. Queda muy 
bonito. Cualquier persona que ve el 
mural o una foto, me comenta que 
le gusta mucho. Aparte de la gente 
de nuestra comunidad, queríamos 
que salieran los espacios naturales 
de la ciudad como, en este caso, la 
playa. La Ricarda o los Carabineros 
también hubieran estado bien”.

Jose Manuel 
Hernández Durán

Vecino del bloque. 57 años

L'artista Nil Safont està fent els darrers retocs i el 

mural s'inaugurarà ben aviat, amb un acte festiu 

i obert a la ciutadania.
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Miguel Ángel Ochoa Oliva Jordi Ibern i Tortosa

Gerard Valverde i Polo

Lo que pasó en el último pleno municipal es difícil de digerir y por tanto 
de explicar. A la vez, creo que los vecinos de El Prat merecen saber en el 
poco espacio que mensualmente se nos cede a los concejales de la oposi-
ción en esta revista municipal lo que pasa en un pleno cuando un alcalde 
y su equipo de gobierno están más preocupados por ponerse medallas 
que por sacar adelante iniciativas que beneficien a los conciudadanos 
para los que gobiernan. En el último pleno municipal presenté en nombre 
de mi partido una moción que responde a una demanda creciente: un 
cementerio de mascotas municipal. No puede ser que cuando una familia 
pierde a su animal, además del dolor emocional tenga que sumar un 
fuerte desembolso económico para poder hacer frente a los gastos de la 
incineración o para despedirse de una manera digna.

Sorprendentemente, la moción, respaldada por todos los partidos de 
la oposición, fue rechazada por los partidos que conforman el gobierno 
municipal, Comuns y PSC. El No del gobierno municipal se debe única y 
exclusivamente a que la moción fue presentada por el Partido Popular y 
no por ellos. Resulta incomprensible e indignante, pero el alcalde una vez 
más decide anteponer sus intereses partidistas y hacer politiquería con 
el dolor de las familias. Nosotros creemos que este proyecto no entiende 
de colores políticos. Por eso, si lo único que les preocupa es capitalizar el 
éxito, les invitamos a que presenten ellos mismos la propuesta. Nosotros 
la apoyaremos, porque lo importante no es quién sino qué.

Ja fa quasi un mes del darrer ple municipal i, com sempre, el grup munici-
pal d’Esquerra Republicana hem continuat treballant pensant en la ciutada-
nia, en les seves necessitats i peticions. En aquest sentit, deixeu-me fer un 
petit repàs de la nostra acció política en aquest curt període de temps.

En primer lloc, hem continuat defensant que tothom té dret a una mort i 
a un enterrament digne i assequible. No pot ser que això segueixi sent un 
bé fora de l’abast de tothom. En aquest sentit, vam acordar amb l’equip de 
Govern oferir una solució a aquesta qüestió durant aquest mandat, però, a 
dia d’avui, encara no s’ha resolt. En un àmbit similar, salvant les distàncies, 
en el ple municipal de setembre vam debatre poder dotar la ciutat d’un 
cementiri municipal per als animals de companyia. El nostre vot favorable, 
per estudiar i buscar una possible ubicació a aquest servei per poder en-
terrar i incinerar els nostres animals de companyia, no va ser suficient per 
superar els vots en contra de l’equip de govern de Comuns i PSC.

Per altra banda, en el ple municipal d’octubre vàrem recuperar la proposta 
de fer una prova pilot per establir una àrea d’autocaravanes. El turisme d’auto-
caravanes és una activitat que va en augment, i creiem que Catalunya, i el 
Prat en particular, pot oferir paquets turístics locals per promocionar la nostra 
ciutat i ajudar a comerços i restauradors a aprofitar aquest turisme familiar. 
La següent feina a fer: treballar per a unes bones ordenances fiscals i per 
a un pressupost pensat per a tothom per al pròxim any 2025. Continuem 
treballant! A disposar de tothom que així ens ho requereixi.

El fet que hi hagi delinqüents que, tot i  acumular un historial delictiu de 
desenes de delictes a les seves esquenes, segueixin en llibertat és una pro-
blemàtica de primera magnitud, i això no és una opinió d’un servidor, sinó 
una realitat evident que reconeixen els nous responsables del Departament 
d’Interior, el cos de Mossos d’Esquadra i altres cossos policials, l’Il·lustre 
Col·legi d’Advocats de Barcelona i multitud d’alcaldes i alcaldesses d’arreu 
del país. Però al Prat resulta, segons qui ens governa, que és diferent.

És evident que per fer front a la inseguretat podem dotar de més 
recursos, més mitjans, més personal i millors condicions a la nostra Policia 
Local, però podem fer que l’Ajuntament es presenti com a acusació par-
ticular davant dels casos de delinqüents multireincidents que afectin a la 
nostra ciutat, seguint l’exemple del que ja fan a Amposta i del que ja estan 
estudiant a Lleida, amb el doble objectiu d’augmentar la probabilitat que 
el multireincident no acabi en llibertat a les 24 h d’haver comès un altre 
delicte i també de fer un millor seguiment dels casos. 

El Prat no és un oasi, tenim problemes de seguretat i no podem espol-
sar-nos la responsabilitat des de l’Ajuntament de fer més i millor per tro-
bar solucions. És una llàstima que la nostra darrera moció en aquest sentit 
no fos aprovada i que un dels arguments fos la pretesa joventut d’un 
regidor. Potser aquells que manen aquest ajuntament han oblidat que 
un dia ells van ser joves i que un dia també van tenir idees per millorar 
aquesta ciutat. Ens cal un ajuntament proactiu i capaç de defensar el drets 
dels pratencs davant dels delinqüents que actuen amb impunitat.

El cementerio de mascotas municipal, una 
necesidad ignorada por el gobierno de El Prat

Continuem treballant i mirant endavant!

Un Ajuntament que gira l’esquena
a la seguretat

ESPAI DELS GRUPS MUNICIPALS
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Juan Pedro Pérez Castro Alba Bou Jordà

Rafael Millán Carracedo Agustín Mataró Soto

Recientemente hemos aprobado en el Pleno Municipal la Agenda 2030 
y la Agenda Urbana. Son dos planes de futuro dictados desde Naciones 
Unidas que lo que pretenden es establecer unos modelos de crecimi-
ento para las ciudades basados en la sostenibilidad, la reducción de las 
desigualdades sociales y en la prosperidad. Y, claro, tratándose de estos 
objetivos, a la derecha le ha faltado tiempo para criticarlas con fake news y 
tonos apocalípticos. 

En El Prat aplicamos la Agenda 2030 y la Agenda Urbana en nuestras 
políticas municipales trabajando por la igualdad real entre hombres y 
mujeres, por el pleno empleo y la mitigación de la pobreza, por favorecer 
un acceso universal a la salud y al deporte, por un transporte público de 
calidad y una movilidad acorde a las dimensiones de nuestra ciudad. Y 
nos esforzamos en garantizar la protección del territorio, otorgando valor 
a la agricultura y dotando a la ciudad de un espacio público amable y en 
el que sentirse seguro. 

En este nuevo escenario global es donde existe una oportunidad de 
liderazgo para las ciudades intermedias como la nuestra. Y por ello es en 
estos ámbitos en los que queremos destacar, ser un referente para nues-
tro entorno y aprovechar nuestra centralidad para convertirnos en una 
ciudad imprescindible en el ámbito metropolitano y catalán.

Porque El Prat se lo merece.

Si hi ha un tema que obre telenotícies i omple portades i és present a les 
converses d’arreu del país, aquest és la manca d’habitatge. Mentre forces 
d’ultradreta pretenen desenfocar les causes del problema, milers de ciutadans 
i ciutadanes estan sortint als carrers per reclamar el dret a un habitatge digne. 
Per reclamar valentia, polítiques ambicioses i mesures concretes i urgents per 
garantir un dret fonamental recollit a la Constitució però llargament desatès. 
Des del Prat, celebrem aquest clam i ens el fem nostre. Per això fa anys que 
aportem solucions, el nostre granet de sorra dins de les nostres competències. 
Honestament creiem que estem treballant en la direcció correcta, perquè po-
ques ciutats estan duplicant el seu parc d’habitatge públic, social o cooperatiu 
de lloguer assequible com estem fent al Prat. Poques ciutats han aconseguit 
captar tants fons europeus com el Prat per impulsar aquest tipus d’habitatges. 
Poques ciutats desenvolupen models d’habitatge com el que en els propers 
mesos serà una realitat a l’Eixample Sud, el bloc de la COV. Poques ciutats han 
aconseguit mobilitzar més de 200 pisos per a la seva borsa de lloguer social, 
gràcies a línies d’ajuts atractives per a petits propietaris, com estem fent al Prat. 
Poques ciutats estan projectant barris on una cinquena part de l’habitatge sigui 
públic i de lloguer assequible, com hem determinat que passi a la Seda-Pape-
rera, al Prat. Nosaltres estem convençudes que les ciutats som imprescindibles 
per reduir les dificultats d’accés a una llar, però som ben conscients que no n’hi 
haurà prou. I que de res servirà si la resta d’administracions no estan a l’alçada. 
Per això exigim que no ens deixin sols als ajuntaments. Per això la Generalitat 
sap que només podrà comptar amb el suport dels Comuns si les seves prome-
ses es tradueixen en avenços. Al Prat podem i volem.

Desde VOX El Prat hemos solicitado al Ayuntamiento información clara y 
detallada sobre cuántas personas están empadronadas en dependencias 
municipales. Esta información se nos ha intentado ocultar, tanto es así 
que hemos tenido que denunciar la falta de transparencia del equipo 
de gobierno de Mijoler. La solicitud forma parte de nuestro compromiso 
con la transparencia y la seguridad de los vecinos. Pues bien, actual-
mente contamos con más de 300 personas empadronadas en una sola 
dependencia municipal. Queremos dejar algo claro: VOX El Prat no está en 
contra de la inmigración. España siempre ha sido un país acogedor y los 
inmigrantes que vienen con el deseo de integrarse, trabajar, respetar nu-
estras leyes y costumbres son bienvenidos. La historia de nuestra nación 
está llena de ejemplos de personas que han venido a contribuir al progre-
so y la riqueza cultural de nuestro país. Sin embargo, lo que no podemos 
tolerar es la inmigración ilegal. Estamos en contra de la inmigración que 
viene a delinquir, de la que no aporta y que solo viene a romper la convi-
vencia. No estamos hablando de aquellos que buscan una vida mejor y 
están dispuestos a cumplir con nuestras normas, sino de quienes entran 
ilegalmente en España, se aprovechan de los recursos públicos sin aportar 
nada, o peor aún, cometen delitos y generan inseguridad. La inmigración 
ilegal descontrolada genera problemas en la convivencia, en la sanidad y 
en la educación. Aceptar sin control a quienes no respetan nuestras leyes 
es un insulto a los inmigrantes que vienen de manera legal y se esfuerzan 
por formar parte de nuestra sociedad. Desde VOX, seguiremos exigiendo 
seguridad y justicia para todos los vecinos. La inmigración debe ser orde-
nada y respetuosa con nuestra cultura y nuestras leyes.

En abril fui nombrado concejal del Ayuntamiento. A partir de esa fecha se suce-
den una serie de menosprecios hacia mí. Todo ello obedece a un solo objetivo, 
intentar avergonzarme y dañar mi imagen. Creo que lo propio es presentarme 
delante de los vecinos/as de El Prat y de las más de 2.000 personas que nos han 
depositado confianza, para evitar las descalificaciones. Algunos de los comenta-
rios hacen referencia a mi falta de formación académica. No voy a negar lo que es 
verdad, y cierto es que carezco de licenciatura. Tuve que empezar a trabajar desde 
muy joven por necesidad, ya que provengo de una familia muy humilde. Soy en-
cofrador, he sido responsable en la construcción de grandes infraestructuras. Mi 
padre fue un luchador incansable por las libertades y los derechos fundamentales 
de las personas, fue presidente de la AA.VV. de Sant Cosme, impulsor, con el resto 
de vecinos/as, de la remodelación del barrio. Desde muy joven, me estimulaba 
y orientaba a organizarme en la defensa de la clase trabajadora. Sé que vuestro 
comentario de menosprecio viene a decir que los trabajadores/as que no tengan 
formación académica no tienen opción a ser políticos y representarnos en las 
administraciones, pero a los votos de los trabajadores/as no renunciáis, ¿verdad? 
Anónimo, cuando cuestionas mi falta de formación, supongo que tú sí que la 
tienes, pero como decía Platón, “el que aprende y aprende y no practica lo que 
sabe, es como el que ara y ara y no siembra”. No olvidéis que la humildad también 
forma parte de la educación. No me despistaré en mis pretensiones, que no son 
otras que la defensa de la sanidad pública, las pensiones, el trabajo, la construc-
ción de viviendas sociales y de más residencias. Trabajaremos por la recuperación 
de nuestros servicios públicos, excluyendo todo sectarismo y dogmatismo, a 
través de consultas populares, de manera democrática y participativa, como tiene 
y debe de ser. Por un Prat de tod@s.

El Prat y la Agenda 2030 Ara és el moment de l’habitatge

VOX El Prat: Compromiso con una inmigración 
ordenada y respetuosa

No te preocupes por lo que yo sé, sino por lo 
que a ti te falta

      @alba_bj
      @elPratenComu



 VIDA
PRATENCA

Un any més, durant l’octubre el Prat ha 
rebut diferents persones que lluiten 

per defensar el Drets Humans arreu del 
món i que han explicat la seva experi-

ència a través de diferents xerrades. 
Enguany han vingut Ángela O’Campo 

(Colòmbia); Kelvin Enamorado (Hon-
dures); Millaray Jara (minories ètniques 

a Xile) i Haydee Castillo (Nicaragua). 

Més de 25 establiments del Prat han 
participat en la darrera edició del 

Quinto Tapa. El pollastre Pota Blava i els 
productes frescos del Parc Agrari del 

Baix Llobregat han estat els protagonis-
tes d’aquesta ruta gastronòmica, que 

ha mantingut els preus de l’any passat.

EL PRAT, DE NOU CIUTAT 
DEFENSORA DELS DRETS 

HUMANS

EL POTA BLAVA I ELS 
PRODUCTES DEL PARC 

AGRARI, PROTAGONISTES 
DEL QUINTO TAPA

Enguany, la Taula de Salut Mental del 
Prat va escollir el suïcidi com a tema 

central de la campanya, amb l’objectiu 
de reduir estigmes, ajudar les persones 

amb pensaments autolesius i posar 
al seu abast recursos preventius. Si us 

trobeu en un moment de vulnerabi-
litat i/o teniu ideacions suïcides, no 

dubteu a trucar a: Tel. Trio la Vida – 061 
/ Tel. Prevenció del Suïcidi: 900 92 55 

55 / De forma presencial al CUAP 17 de 
Setembre o a Urgències de l’Hospital 

de Bellvitge.

EL SUICIDI, TEMA 
CENTRAL DEL DIA DE LA 

SALUT MENTAL



L’associació Amics del Prat va cele-
brar, el diumenge 20 d’octubre, el 28è 
Aplec de la Tartana i, en el seu marc, la 
10a Plantada Popular. Tot plegat per 
reivindicar el territori i la pagesia local, 
i commemorar el seu passat i present 
agrícola.

El cicle de tallers “Hype de les emoci-
ons”, destinat a joves per fomentar el 
benestar emocional, ja ha començat i 
continuarà fins al 28 de novembre. Les 
sessions ofereixen eines pràctiques 
per a l’autoconeixement i la regulació 
emocional. Trobareu més informació a 
joves.prat.cat.

L’alumnat de cinquè i sisè de quatre 
escoles de la ciutat (Bernat Metge, 
Joan Maragall, Mare de Déu del Carme 
i Josep Tarradellas) es va aplegar al 
Teatre Modern amb motiu del projec-
te “Cultura Emprenedora a l’Escola” 
(CuEme). Es van cloure les experiències 
del curs passat i es va donar la ben-
vinguda a les d’aquest curs. Aquesta 
iniciativa consisteix en la creació d’una 
cooperativa simulada dins el grup aula 
en el qual els i les alumnes es conver-
teixen en socis fundadors i realitza tot 
el procés de posada en marxa.

AMICS DEL PRAT 
CELEBRA LA 10a 
PLANTADA POPULAR EN 
EL MARC DEL 28è APLEC 
DE LA TARTANA

TALLERS DE BENESTAR 
EMOCIONAL PER A JOVES

NOVES COOPERATIVES 
ESCOLARS
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El passat 5 d’octubre l’Ajuntament 
va organitzar la segona edició de La 

Ricarda Shopping, una fira que té per 
objecte posar en valor el comerç local 

del Prat, amb la qualitat i la varietat 
de la seva oferta. L’esdeveniment va 

tenir lloc als exteriors de la Granja de 
La Ricarda de 16 a 22:30 h, amb una 

gran varietat de comerços i d’activitats 
dirigides a tota mena de públics.

El Cicle Ada Lovelace ha iniciat la seva 
programació amb una sala d’actes plena 

per escoltar la xerrada “Aconseguirem 
curar l’Alzheimer?”, a càrrec de la Danna 

Perlaza, investigadora a la Unitat de 
Memòria de l’IR Sant Pau. Durant el mes 
de novembre continuaran les propostes 

que ens permetran conèixer un dels 
òrgans més importants del nostre cos de 
la mà de neurocientífiques que treballen 

i investiguen al voltant d’aquest tema.

El CRAM ofereix 200 places per gaudir 
d’activitats i tallers familiars gratuïts 

sobre el fons marí i la seva cura. Fins a 
esgotar peticions, i fins finals d’any, tin-
drà disponibles aquests dos centenars 

de places per a les persones empa-
dronades al Prat. Entreu a cram.org i 

seleccioneu l’opció Resident Prat.

El cinema Capri del Prat es va omplir 
per a la presentació i projecció de la 

pel·lícula “El 47”. Dos actors pratencs, 
Lolo Herrero i Ángel Roldan, han 

participat a la pel·lícula, que narra 
la història real de la lluita veïnal del 

barri de Torre Baró de Barcelona per 
aconseguir servei d’autobús a finals 

dels anys 70. 

COMERÇ LOCAL A LA 
RICARDA SHOPPING

EL CICLE ADA LOVELACE 
AMB DONES CIENTÍFIQUES 

COMENÇA AMB FORÇA

MÉS ACTIVITATS 
GRATUÏTES AL CRAM

ÈXIT DE LA PROJECCIÓ 
DE “EL 47” AL CAPRI

Podeu escoltar una entrevista a 

tots dos emesa a elprat.ràdio a 

través d’aquest QR
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L’Ajuntament congela l’IBI per 
compensar la taxa de residus, 
obligatòria a partir de 2025
El ple aprova inicialment les taxes i impostos municipals per a l’any vinent

E l ple de l’Ajuntament 
del Prat ha aprovat 
inicialment les orde-
nances fiscals (taxes i 
impostos municipals) 

per a l’any vinent. Amb aquestes re-
captacions l’Ajuntament pot garantir la 
prestació de serveis públics de qualitat.

L’IBI es manté congelat 
per a les llars i comerços

L’impost sobre béns immobles (IBI) 
es mantindrà congelat per a les llars i 
els comerços, tot i que l’lPC (cost de la 
vida) ha pujat un 1,8 % el darrer any a 
la província de Barcelona. Molts altres 
municipis metropolitans han apujat 
l’IBI (Badalona un 3 %, l’Hospitalet un 
2,6 %, Sabadell un 2,7 %, Sant Cugat 
un 2,6 % i Santa Coloma un 2 %, per 
exemple). Així, el Prat seguirà sent un 
dels municipis on menys IBI paguen 
les llars i comerços en relació amb el 
nostre entorn. A més, es mantindran 
les bonificacions i ajudes per pagar l’IBI 
a les llars que més ho necessiten (mo-
noparentals, aturats de llarga durada i 
pensionistes amb baixes rendes).

Així mateix, es mantindrà l’IBI màxim 
possible al port i l’aeroport, mentre 
que s’apujarà un 10,81 % només a les 
70 empreses més grans de la ciutat.

Taxes i preus públics 
s’actualitzen

Les taxes municipals i els preus públics 
s’actualitzaran per garantir-ne la 
prestació i qualitat en un context de 
pujada de l’IPC.

L’aigua seguirà sent la més 
barata de l’àrea metropolitana

L’aigua s’encarirà al voltant d’1,5 euros 
cada dos mesos de mitjana a les llars de 
la ciutat. Tot i així, seguirà sent un 40 % 
més barata al Prat que als municipis de 
l’entorn.

La companyia municipal Aigües del 
Prat necessita recursos per mantenir la 
xarxa sense pèrdues i anar-la renovant. 
A més, aviat es començarà a construir 
una gran pèrgola fotovoltaica a Cal 
Monés que permetrà reduir la factura 
elèctrica d’Aigües del Prat i mantenir 
aquestes tarifes reduïdes.

Residus: taxa europea 
obligatòria que al Prat es 
podrà bonificar

La normativa europea, les lleis estatals 
i els acords metropolitans obliguen 
tots els ajuntaments a introduir el 2025 
una taxa de residus per cobrir el cost 
d’aquest servei. Al Prat, aquesta taxa vol 
ser justa: si es recicla, es bonificarà fins 
al 50 %. Qui més embruti, més pagarà. 
Una família mitjana de tres membres 
pagarà uns 10 € al mes (5 € amb la 
bonificació). Per garantir-ho, durant els 
primers mesos de 2025 s’implantarà un 
servei de contenidors intel·ligents: els 
de l’orgànica i els de rebuig s’obriran 
amb targeta per tal de poder premiar 
qui en faci ús. Una campanya n’informa-
rà àmpliament a partir del gener.

Consulteu la comparativa 

en aquest QR:

Totes les ciutats 
espanyoles 

estan obligades 
a introduir una 
taxa de residus, 
si no la tenen ja, 

el 2025.

Es congela l’IBI a 
llars i comerços, no 
s’incrementa amb 
l’IPC i es garanteix 

que seguim pagant 
un dels IBI més baixos 

del nostre entorn.

Es pretén que la taxa 
de residus sigui justa: 

qui recicla bé, es 
podrà estalviar fins a 
un 50%. A partir del 
gener, s’explicarà el 

mecanisme.

S’introdu-
eix el més 
tard que 
permet 
la llei, 

l’abril del 
2025.

Davant 
d’això,
al Prat
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Nuevos abonos 
para el Bicibox

El Área Metropolitana de Barcelona 
(AMB) ha renovado el sistema de 
abonos del servicio Bicibox, la red de 
estacionamiento seguro para bicicletas 
y patinetes particulares. Esta reforma, 
vigente desde el 1 de octubre, busca 
ofrecer mayor flexibilidad y adaptarse 
a las necesidades de movilidad soste-
nible de los usuarios. A partir de ahora, 
el servicio ofrece tres tipos de abonos:

 z Gratuito: Dirigido a aquellas 
personas que necesitan un 
estacionamiento diario con un 
máximo de 24 horas.

 z Flexible: Pensado para un uso más 
frecuente, permite aparcar bicicletas y 
patinetes hasta 72 horas, por un precio 
anual de 20 euros.

 z Total: Para los usuarios más 
intensivos, permite aparcar sin límites 
de tiempo en una estación con plaza 
reservada y acceder en modo flexible 
al resto de puntos de estacionamiento, 
por 40 euros anuales.

Además, existe un abono familiar para 
bicicletas infantiles, que es gratuito. En 
caso de superar el tiempo máximo de 
aparcamiento, se cobrará un importe 
de 1 euro por día.

Cambios en la 
circulación por 
obras en el nudo 
del Mas Blau

El Ministerio de Transportes y Movili-
dad Sostenible ha iniciado la segunda 
fase de las obras de reforma del nudo 
del Mas Blau, con la construcción de 
un colector y una rotonda para mejo-
rar la fluidez el tráfico. Las obras, que 
finalizarán durante la primera mitad de 
2025, conllevan cortes en la avenida 
del Onze de Setembre, impidiendo el 
paso de vehículos, peatones y ciclistas. 

El acceso a los parques de negocios 
Mas Blau I y II debe hacerse por la B22 
(carretera del Aeropuerto) o la C-31. 
También hay un recorrido alternativo 
para ir en bicicleta por el camino de 
Cal Penyasco y la pasarela sobre la 
C-31 que lleva hasta el Mas Blau II. 
Además, las líneas de transporte públi-
co PR1, N17, N19 y 65 se ven afectadas, 
con desvíos en sus recorridos.

En octubre ya comenzó la primera fase 
de los trabajos, que comportó cortes 
en el camino de Cal Monés, en las ron-
das del Sud y de Ponent. Las personas 
que acceden a los polígonos Mas Blau 
I y II desde fuera de El Prat podrán 
continuar entrando con total nor-
malidad, pero para salir tendrán que 
utilizar la C-31. El acceso al polígono 
Mas Mateu debe realizarse a través de 

la ciudad, por la carretera de Ca l’Alaio 
y la avenida del Remolar o por la ronda 
de Llevant (junto a la Nissan).

En cuanto al acceso a El Prat prove-
niente de la T2 del aeropuerto, hay que 
hacerlo a través de la avenida Pepa 
Colomer y la carretera de la Aviació o 
desde la C-31, la carretera de Ca l’Alaio 
o la avenida de Josep Anselm Clavé.
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Las políticas de vivienda avanzan 
con tres promociones de alquiler 
asequible en marcha
El trámite de inscripción en el Registro de Solicitantes 
de Vivienda con Protección Oficial de Cataluña se 
puede realizar en la empresa municipal Prat Espais

E Benestar Social y Fundació Hàbitat 3 
con el acompañamiento de Prat Espais 
y, por otra parte, el que la propia 
empresa municipal de vivienda llevará 
a cabo en la calle Jaume Casanovas, de  
72 viviendas de alquiler.

Subvenciones para 
propietarios de pisos

De forma periódica, el Ayuntamiento de 
El Prat convoca ayudas municipales para 
la rehabilitación y mantenimiento de pi-
sos con el fin de ponerlos en la bolsa de 
mediación de alquiler que gestiona Prat 
Espais. Son subvencionables los gastos 
del último año como el IBI, las repara-
ciones, seguros del hogar, gastos de la 
comunidad de propietarios, etc. La Bolsa 
de Mediación de Alquiler de Prat Espais 
cuenta actualmente con cerca de 220 

viviendas y es un servicio que garantiza 
una intermediación entre propietarios 
de viviendas e inquilinos. Por un lado, se 
consiguen unas rentas de alquiler por 
debajo del precio del mercado, y por otro 
da confianza a los propietarios y favorece 
el cobro de las mensualidades.

l nuevo edificio impul-
sado por la Cooperati-
va Obrera de Viviendas 
(COV) y el Ayuntami-
ento será una realidad 

a principios de año (foto). Se trata de 
una promoción construida en un solar 
municipal, que tendrá 101 pisos de 
1, 2, 3 y 4 dormitorios, 110 plazas de 
aparcamiento, 69 trasteros y varios 
locales y espacios comunitarios. Los 
contratos tendrán una duración de, al 
menos, 10 años y serán indefinidos en 
el caso de las personas mayores.

A este edificio se le suman otras dos 
promociones de vivienda de alquiler 
asequible, las tres en el Eixample Sud: 
el que ya se está construyendo en la 
carretera de la Aviació con más de 130 
viviendas y a cargo de las entidades 
sin ánimo de lucro Fundació Família i 

Inscripción en 
el registro

Inscríbete en el Registro de Solicitantes de Vivienda con 
Protección Oficial si quieres participar el los próximos sorteos. 
Para dudas, llamar al  93 370 50 54

Las personas interesadas en 
participar en los sorteos para 
acceder a un piso público de una 
de las tres promociones de vivi-
enda de alquiler asequible que 
están en marcha (ver recuadro 
de la derecha) deben inscribirse 
en el Registro de Solicitantes de 
Vivienda con Protección Ofici-
al de Cataluña. Este trámite se 
puede realizar en las oficinas de la 
empresa municipal Prat Espais o 
bien en su web (pratespais.com) 
y requiere su renovación anual.

Hay que inscribirse en el munici-
pio donde se está empadronado, 
aunque también se pueden pe-
dir tres municipios alternativos. 
Cada promoción contará con 
unas bases específicas de la con-
vocatoria así como sus requisitos, 
si bien el registro es obligatorio 
en todos los casos.
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La Policia Local del Prat incorpora 
vuit nous agents 
Ja van treballar com a interins aquest estiu i han obtingut els diplomes del curs bàsic 
que imparteix l’Escola de Policia de Catalunya

E l cos de Policia Local 
del Prat s’ha reforçat 
amb la incorporació 
de vuit nous agents, 
que a finals de 

setembre van obtenir els diplomes que 
certifiquen la superació del curs bàsic 
per exercir aquesta funció que ofereix 
l’Escola de Policia de Catalunya. Els vuit 
agents ja van estar treballant al Prat 
aquest passat estiu com a interins. Ara, 
hauran de superar un període de pràcti-
ques d’un any abans de convertir-se en 
agents de carrera. Entre les noves incor-
poracions hi ha sis homes i dues dones, 
i la mitjana d’edat és de 36 anys.

Un procés selectiu cada any

La Policia Local del Prat està finalit-
zant el procés de selecció d’aquest 
2024 per cobrir set places d’agent. 
Setze persones han passat amb èxit 
les proves i, un cop superada l’avalu-
ació mèdica, els set primers s’acaben 
d’incorporar a la 38a edició del curs 
bàsic d’agent a l’Escola de Policia. La 
voluntat de l’Ajuntament és mantenir 
sempre al màxim possible la plantilla 
de la Policia Local, i per això es fa un 
procés selectiu cada any per tal d’ocu-
par les places vacants per jubilació i 
altres causes.

A dalt, els vuit nous agents, durant la cerimònia 

de lliurament dels diplomes, acompanyats per 

l’inspector en cap de la Policia Local, Rafael Pino, 

i els dos sotsinspectors Gustavo Molina i José 

Manuel Arenas.

La Policia Local va celebrar el 
9 d’octubre el dia del patró, els 
Sants Arcàngels, amb un acte al 
Cèntric al qual van assistir unes 
150 persones (foto superior). 
Com cada any, l’esdeveniment va 
servir per reconèixer els mem-
bres del cos que han sobresortit 
en el seu servei a la ciutadania.

Trobareu un vídeo sobre aquesta 
celebració a elprat.tv.

Dia del patró
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L’Ajuntament del Prat ha instal·lat ten-
dals de protecció solar als patis de les 
escoles Charles Darwin, Jacint Verda-
guer i Bernat Metge, que presentaven 
grans zones desprovistes d’ombra. 
Aquesta actuació ha tancat un estiu 
d’activitat intensa en què s’han desen-
volupat una quinzena d’intervencions 
de millora a les escoles de la ciutat. 

La instal·lació dels tendals s’emmarca 
en un pla de treball per avançar en el 
confort tèrmic als centres educatius, un 
aspecte que preocupa la comunitat edu-
cativa i les famílies, i és el resultat d’una 
tasca coordinada entre els departaments 
municipals d’Educació, Projectes Urbans 
i Manteniment, i els centres educatius. 

El pla fixa les prioritats i les mesures 
adequades per a cada escola i preveu la 
intervenció progressiva en altres centres.

En el marc de la Setmana Europea de 
Prevenció de Residus, que tindrà lloc 
del 16 al 24 de novembre, al Prat es fa-
ran diverses accions de sensibilització 
i reducció de residus. Les més impor-
tants es faran a les escoles i instituts, 
amb l’activitat Autòpsies del contenidor 
gris. Aquest taller consisteix a analitzar 
què hi ha en aquests contenidors d’es-
combraries, separant-ne el contingut 
en les diferents fraccions que s’hi 
poden trobar. És a dir, amb aquesta 
pràctica es pot comprovar com hi ha 
brossa que correspon a d’altres conte-
nidors i que acaba on no toca. 

D’altra banda, i adreçada a alumnat i 
ciutadania en general, també s’organit-

zaran visites a instal·lacions de gestió de 
residus com ara la planta de triatge de 
Gavà - Viladecans i l’Ecoparc.

Per últim, i com s’ha fet durant els dar-
rers anys, es donaran embolcalls reutilit-
zables per entrepans a infants i joves 
dels centres que adherits a la xarxa Al 

Prat, escoles més sostenibles i que ho 
demanin dins el catàleg d’activitats que 
ofereix cada curs l’Ajuntament del Prat. 
Recordem que les xifres de reciclatge 
a la nostra ciutat de 2023 se situen per 
sota dels objectius fixats per la Gene-
ralitat de Catalunya, especialment la 
fracció de residus orgànics. 

Noves actuacions per al confort tèrmic a les escoles

Noves activitats 
de la setmana 
de prevenció de 
residus

Avança el pla municipal 
per intervenir en tots els 
centres de la ciutat
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Acaba la primera fase de 
remodelació del Cementiri Vell
En aquestes obres s’han corregit les deficiències greus de les estructures i 
properament començaran les següents actuacions a la resta del recinte

L es intervencions a la 
primera agrupació 
del Cementiri Vell 
(Cementiri Municipal 
El Prat Est) ja han 

finalitzat. Els objectius de les obres 
han estat mantenir els nínxols en bon 
estat i corregir els greus defectes que 
presentaven les seves estructures, una 
situació que suposava un risc d’esfon-
drament. 

Recordem que el Cementiri Vell és un 
espai que funciona des de l’any 1858 
i, per tant, té més d’un segle i mig 
d’història. 

Per dur a terme aquesta actuació, els 
serveis municipals van dissenyar un 
projecte que se centrava en identificar 
els desperfectes de cada agrupació 
i actuar en funció de les necessitats 
específiques. Així, s’ha aconseguit 
minimitzar la intervenció en l’estructu-
ra i sepultures i, al mateix temps, s’ha 
garantit la rehabilitació corresponent. 

Amb motiu de la celebració de Tots 
Sants, el proper dia 1 de novembre, 
i del dia de Difunts (2 de novem-
bre), els cementiris de la ciutat 
comptaran amb horaris, actes i ser-
veis extraordinaris. D’una banda, 
del 24 d’octubre al 2 de novembre, 
els horaris dels cementiris seran de 
9 a 18 h. A més a més, s’hi realitza-
ran diversos actes:

Al Cementeri de l’Est (Cementiri 
Vell): L’1 de novembre a les 17 h es 
resarà el rosari. El 2 de novembre a 
les 10 h se celebrarà una missa.

Al Cementiri del Sud: L’1 de 
novembre a les 19 h, una lectura 
dramatitzada de Don Juan 
Tenorio a càrrec del Teatre 
Kaddish. El 2 de novembre a les 
16 h se celebrà una missa. 

Reforç dels autobusos

Els serveis d’autobús de les línies PR2 
i PR5 reforçaran la freqüència de pas 
els dies 1 i 2 de novembre per tal de 
facilitar a la ciutadania l’accés als dos 
cementiris de la ciutat.

Horaris i serveis per Tots Sants als 
cementiris del Prat

Aspecte renovat d’una agrupació de nínxols del Cementiri Vell.
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La màgia de Nadal torna al Prat el 
18 de novembre amb l’encesa de 
l’enllumenat
El dilluns 18 de novembre a les set del 
vespre s’encendran els llums de Nadal 
a la ciutat. Dues hores abans, la pl. Ca-
talunya acollirà una festa d’inauguració 
de l’enllumenat. De 17 a 20:30 h tindrà 
lloc un mercat nadalenc; de 17:30 a 
19 h hi haurà una actuació musical a 
càrrec d’Always Drinking Marching 
Band; i a les 19 h es farà l’encesa oficial 
de l’enllumenat.

En total s’il·luminaran amb motius na-
dalencs nou carrers i espais comercials de 
la ciutat: av. Verge de Montserrat, c. Lleida, 
c. Rosa Ribas Parellada, av. Remolar, c. Riu 
Llobregat, c. Jaume Casanovas, pl. Catalu-
nya, c. Ferran Puig i c. Frederic Soler.

Al passat ple municipal del mes 
d’octubre es van aprovar les Agendes 
2030 i Urbana del Prat, un pas més 
per garantir un futur sostenible per 
a la ciutat. Les agendes són docu-
ments estratègics i vius que ens han 
d’ajudar a afrontar els reptes globals, 
anticipant-nos i sent capaces d’in-
corporar les oportunitats econòmi-
ques, ambientals i socials del nostre 
territori. 

Les Agendes incorporen un pla d’acció 
que consta de 10 línies estratègiques, 
48 accions i gairebé 500 projectes. 
Aquestes són les 10 línies estratègi-
ques:  Dret a una vida digna i un habi-
tatge assequible; Feminisme, igualtat 
d’oportunitats i benestar; Espai públic, 
convivència i seguretat; Educació, 
cultura i esport per a tothom; Sosteni-
bilitat, transició ecològica i energètica; 
Territori i biodiversitat; Regeneració 

urbana;  Economia innovadora i 
sostenible; Ocupació de qualitat per 
un creixement inclusiu; Transparència 
pública i participació ciutadana.

Ara es llança la campanya “Jo em sumo 
al Prat 2030” per convidar entitats, em-
preses, comerços, centres educatius... a 
sumar-s’hi!

Més a elprat.cat/agenda2030.

El Prat ja té Agendes 2030 i Urbana
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La Festa Major desplega 88 
activitats per tota la ciutat
La nova ubicació de la Fira ha comptat amb una valoració positiva per part de la 
ciutadania i dels firaires

L a passada Festa Major, 
celebrada del 27 al 
30 de setembre, va 
comptar amb 
88 activitats distribu-
ïdes per diferents zo-

nes de la ciutat. La tradicional enquesta 
online posterior va comptar amb  650 
respostes: el 40 % de les persones par-
ticipants van valorar la Festa Major amb 
un 7 o més, i la nota mitjana va ser de 6.

La cultura popular i els concerts van 
ser les activitats més participatives, 
sumant el 64 % de la programació. 
L’espai més multitudinari va ser la Zona 
Jove Estació, per on van passar més 
de 7.000 persones durant el concert 
de Cyril Kamer. També va ser un èxit el 
Prat Nocturn, amb més de 2.800 assis-
tents. Un 52 % de les activitats van ser 
organitzades per entitats de la ciutat.

Nova ubicació de la
fira d’atraccions

La nova ubicació de la fira d’atracci-
ons, a Sant Cosme, ha estat valorada 
positivament per la ciutadania. Més 
del 60 % dels enquestats ho valoren 
bé o molt bé. Per la seva banda, els 
firaires han agraït a tota la ciutadania 
del Prat fer-los “sentir com a casa cada 
vegada que venim”. La coordinadora, 
en un comunicat, ha volgut “expressar 
el nostre més sincer agraïment a tota 
la ciutadania, a l’Ajuntament del Prat i, 
molt especialment, a l’alcalde, per les 
gestions i negociacions que han fet 
possible que la nostra fira formés part, 
un any més, de la vostra Festa Major”.

De dalt a baix: La Fira d'Atraccions a la nova 

ubicació; ball de gegants i públic a la Zona Jove 

Estació durant un concert i Festival de la Diversió.
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Torna el cicle de pensament 
contemporani Diàlegs, enguany 
al voltant de la temàtica del 
conflicte
El cicle del Cèntric arriba a la seva quarta edició, consolidat com un espai 
de reflexió conjunta

D es d’aquest mes de 
novembre i fins al 
març, torna el cicle 
de pensament 
contemporani 

Diàlegs, que organitza el Cèntric Espai 
Cultural. El cicle arriba a la quarta edició, 
consolidat com un espai de reflexió 
conjunta, i mantenint l’objectiu d’abor-
dar noves perspectives per comprendre 
la realitat que ens envolta. Seguint 
la mateixa dinàmica de les edicions 
anteriors, els Diàlegs s’estructuren en 
tres eixos temàtics: la filosofia, l’activis-
me i la literatura. Albert Lladó, Rubén 
Martínez (IDRA) i Rosa Ribas tornen a 
assumir la coordinació del cicle.

Xoc i discordança en les 
relacions humanes

El conflicte, abordat des de diferents 
vessants, és la temàtica de la nova 
edició. Entès com a xoc, com a dis-
cordança, el conflicte és inherent a 
les relacions humanes, i sovint és el 
motor de canvi que fa possible les 
transformacions socials, polítiques i 
culturals. En el món contemporani, 
però, aquesta virtut del conflicte com 
a oportunitat de desenvolupament i 
de creixement individual i col·lectiu 
queda entelada per la polarització 
que emanen els discursos d’odi, que 
generen posicions o individus adversa-
ris, lluny de propiciar el diàleg reflexiu. 
Com abordar el conflicte sense caure 
en aquests paranys?

Eixos del cicle

Escenaris en conflicte és el títol de l’eix 
que comissaria Albert Lladó, que ens 
convidarà a reflexionar en clau filosòfica 
sobre per què, en el relat públic, sempre 
hi ha una apologia del consens, però no 
de l’acceptació de la dissidència. 

La línia coordinada per Rubén Mar-
tínez (IDRA), La política és conflicte, 
revisarà, des de l’òptica de l’activisme, 
algunes dimensions fonamentals que 

defineixen el món contemporani, com 
l’alimentació, el treball, les cures i la 
naturalesa.

I, partint de la premissa que conflicte i 
narració són inseparables, de la mà de 
Rosa Ribas analitzarem com aborden 
aquesta tensió diferents autors en les 
seves obres, en l’eix literari Escriure el 
conflicte-Escriure des del conflicte.

Trobareu tota la informació del cicle a 
elprat.cat/diàlegs.

Una de les sessions de l’anterior edició del cicle Diàlegs.
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La biennal d’art Manifesta 15 
encara la recta final i ens convida 
a reflexionar sobre el conflicte i 
l’equilibri al Delta
Durant la setmana del 19 de novembre, el Prat serà l’epicentre de la biennal, amb 
conferències, taules rodones i diferents activitats

E n aquesta quinzena 
edició, per primera 
vegada l’organit-
zació de la biennal 
d’art contemporani 

Manifesta 15 Barcelona Metropolitana 
supera l’abast municipal i s’adreça a di-
ferents ciutats de l’entorn de la capital, 
entre elles el Prat. Del 8 de setembre al 
24 de novembre, dotze municipis acu-
llen  propostes artístiques en formats 
molt diversos que giren al voltant de 
la transició ecosocial i la necessitat de 
repensar la forma de vida urbana. 

Cada ciutat participant a Manifesta té 
la seva Focus Week, i durant la setma-
na del 19 de novembre el Prat serà 
l’epicentre metropolità, sota el tema 
“Equilibrant conflictes”, posant de relleu 
la tensió existent al delta del Llobregat i 
la necessitat de trobar un equilibri entre 
preservació i creixement.

La Focus Week al Prat

La programació de Manifesta al Prat 
aprofita el context que brinda la bien-
nal per respondre a la problemàtica del 
conflicte d’una manera àmplia i obrir 
espais de reflexió i construcció col·lec-
tiva al voltant de l’equilibri entre la 
preservació ecològica i ambiental dels 
espais naturals del Delta i el desen-
volupament del port i l’aeroport -que 
ocupen aproximadament un terç del 
territori-, donar a conèixer el seu valor 
i la necessitat de protegir-lo. Tot això, 
amb la participació d’artistes locals i 
internacionals, intel·lectuals, entitats 
ecologistes i culturals, i ciutadania. 

Destaquen dins del programa la taula 
rodona “El futur del Delta de Llobregat. 
Equilibrant el conflicte” o la conferèn-
cia de Carolyn Steel que, emmarcada 
dins el cicle de pensament Diàlegs, 

reflexiona sobre la relació entre el 
nostre model alimentari i la tipologia 
de ciutats on vivim.

Altres propostes es desenvoluparan als 
diferents centres culturals de la ciutat 
i al Dispositiu Mòbil, una estructura 
itinerant que, al Prat, es col·locarà a la 
plaça Catalunya, on es durà a terme la 
inauguració i diverses activitats com 
la creació d’un paisatge sonor i tallers 
familiars. Podeu consultar la progra-
mació completa a l’agenda del web 
municipal i a les pàgines de l’Agenda 
Cultural d’aquesta revista.

Estructura itinerant que s’instal·larà a 

la pl. Catalunya i que ja ha passat per 

altres ciutats com Mataró (foto).

Durant tot el que resta de 
biennal, adquirint l’entrada a 
Manifesta 15 i fent una reserva 
de franja horària, es pot visitar la 
Casa Gomis (La Ricarda), seu de 
la biennal al Prat amb obres de 
més de vint artistes que explo-
ren la relació entre l’expansió de 
l’activitat econòmica i la protec-
ció del medi natural. En el primer 
mes del Manifesta, la Casa Gomis 
ha rebut unes 18.000 visites.

Visites a la 
Casa Gomis
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“Necessito poder 
comunicar-me en 
català”

“Després de 15 anys a Catalunya, 
necessitava aprendre català com 
a repte personal. Primer, per mi, 
i, després, pel meu fill, que està 
a Primària. Necessito estar més 
connectada amb ell, que ha estat 
escolaritzat en català des del prin-
cipi. M’agrada quan em corregeix, 
quan em parla... Jo l’ajudo a fer 
deures i ell m’ajuda amb el català”. 

“A més, soc dependenta en una 
botiga i no em sento bé quan la 
gent em parla en català i jo he de 
contestar en castellà. Necessito 
poder comunicar-me en català 
amb els clients. També és una for-
ma de respectar el lloc on estic. I, a 
més, m’agrada molt el català”.

Paola Muñoz
Xile

“El català em cal per 
trobar feina”

“He decidit aprendre català pels 
meus fills. Van a l’escola, necessito 
ajudar-los amb les seves tasques 
en català. També ho he fet per mi. 
L’any 2022 vaig treure’m el títol de 
monitora de menjador i el necessi-
to per trobar feina. Me’l demanen, 
ja que cal tenir el contacte amb 
l’alumnat en català”.

“Porto 20 anys aquí, però abans 
havia treballat com a cuinera i no 
tenia contacte amb clients, de ma-
nera que amb el castellà que havia 
après en arribar, en tenia prou”. 

“També és útil saber l’idioma per 
fer tràmits. Fa una mica de vergo-
nya quan els fills porten papers 
per omplir i no ho puc fer”. 

Karima Setti
Marroc

CNL El Prat. C. Ramon Llull, 12, 
2a planta Tel. 93 379 00 50 (ext. 
5560 i 5562)

Informació i 
inscripcions

Nova oferta de tallers de català 
per a famílies
Les sessions es desenvolupen els dimarts al matí a l’Escola Ramon Llull

U n dels reptes 
del Pla Educatiu 
d’Entorn del Prat 
és el foment de 
l’ús del català com 

a element de cohesió social. Durant els 
darrers dos anys s’han realitzat diverses 
edicions de tallers de sensibilització 
del seu ús amb personal municipal 
d’Educació, Esports i entitats educatives 
de la ciutat.

En aquest context, recentment s’ha 
posat en marxa una iniciativa amb la 
col·laboració del Consorci de Normalit-
zació Lingüística (CNL El Prat). Es tracta 
d’un taller de català per a famílies, obert 
a tothom, en el qual els nivells s’esta-
bleixen en funció de cada grup. Les 
sessions es desenvolupen els dimarts, 
de 9.15 a 10.30h, a l’Escola Ramon Llull. 
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“La clau està en no limitar-se a 
intervenir només en moments 
de risc, sinó estar presents abans, 
anticipar-se a les necessitats dels 
joves i oferir-los recursos que els 
ajudin a prendre les seves pròpies 
decisions”.

David Abellán
Coordinador del projecte i 
educador de carrer

El Prat celebra els 10 anys 
d’un projecte innovador que 
acompanya el jovent al carrer

A quest mes d’octu-
bre s’ha celebrat el 
desè aniversari del 
Projecte d’Interven-
ció Socioeducativa 

amb Joves al Medi Obert, una iniciativa 
pionera que busca establir vincles amb 
els joves del municipi a través de l’acom-
panyament directe al carrer. 

L’Ajuntament del Prat, en col·laboració 
amb l’Àrea Metropolitana de Barcelona, 
la Generalitat i la Diputació, va organit-
zar el passat 17 d’octubre una jornada 
al Cèntric Espai Cultural, on professio-
nals, experts i representants instituci-
onals van compartir els aprenentatges 
assolits durant aquesta dècada.

Sis educadors/es de carrer

El projecte compta amb un equip de 
6 educadors i educadores de carrer 
que treballen diàriament amb joves 
a places, parcs i altres espais públics 
del Prat, establint-hi relacions de 
confiança i acompanyant-los en el seu 

creixement personal i social. Gràcies a 
aquesta intervenció directa, cada any 
més de 1.600 joves entren en contacte 
amb l’equip d’educadors i educadores, 
dels quals uns 330 reben un acompa-
nyament més intensiu, ja sigui indivi-
dual o en grup. 

L’enfocament del projecte és preventiu 
i integral, i busca anar més enllà de les 
intervencions puntuals. Té una visió 
comunitària, que implica la col·labo-
ració amb altres agents del municipi 
com serveis socials, centres educatius, 
entitats culturals i esportives. A més, 
treballa estretament amb la Xarxa 
PromoJove, que reuneix diferents 
departaments municipals i entitats 
locals per detectar necessitats, generar 
oportunitats i oferir solucions adapta-
des al jovent del Prat.

Aquest projecte s’emmarca dins del Pla 
Local de Joventut i dels Objectius de 
Desenvolupament Sostenible (ODS) 
de l’Agenda 2030, especialment pel 
que fa a la cohesió social i la partici-
pació comunitària. Forma part de les 

Escanegeu aquest codi QR per 

veure un vídeo a elprat.tv

polítiques municipals adreçades al jo-
vent, com ara les Assessories Joves, la 
dinamització d’estudiants, el programa 
d’oci Zona Jove i altres iniciatives que 
busquen donar suport al creixement i 
benestar del jovent del municipi.



Posar l’infant al centre, 
clau en la lluita contra 
les violències sexuals a 
nens i nenes
El Prat acull una de les 14 Barnahus de Catalunya

Reptes de ciutat

B arnahus vol dir, 
en islandès, casa 
d’infants. Allà, a 
Islàndia, va néixer 
aquest model 

d’atenció als nens i nenes víctimes de 
les violències sexuals que s’ha implan-
tat a Catalunya, on hi ha 14 Barnahus, 
de les quals una s’ha obert recentment 
a la nostra ciutat. Aquest centre dona 
servei al Baix Llobregat i l’Hospitalet. 

El Barnahus és un projecte del Govern 
de la Generalitat que implica diverses 
conselleries. El principal impulsor n’és el 
Departament de Drets Socials i Inclu-
sió —mitjançant la Direcció General de 
l’Atenció a la Infància i l’Adolescència—, 
en coordinació amb Salut, Educació, 
Interior, Justícia i Igualtat i Feminisme, a 
més de la Fiscalia i la Judicatura.

Els serveis van a l’infant,
no l’infant als serveis

El Barnahus, al qual els nens i nenes 
arriben derivats d’altres serveis (policia, 
sanitat, escoles, serveis socials...), és 
un espai acollidor, que sembla la sala 
d’estar d’una casa, amb joguines i un 

ambient relaxat. Allà, els infants poden 
explicar què els ha succeït, i només cal 
que ho facin un cop, sense haver-ho de 
repetir en una comissaria, en un hospi-
tal o en un altre centre, davant diferents 
persones. La declaració s’enregistra, de 
manera que el testimoni de l’infant o 
adolescent possibilita crear una prova 
preconstituïda que li evitarà tornar a ex-
plicar-ho tot durant el judici, si n’hi ha. 

Al Barnahus es coordinen tots els 
departaments i serveis que intervenen 
en aquests casos, amb l’objectiu de 
centralitzar la valoració, l’atenció, el 
tractament i el seguiment de qualsevol 
infant i adolescent de la zona que hagi 
patit violències sexuals. Aquest servei 
també està aconseguint que aflorin 
casos que abans quedaven ocults. 

L’equip professional del Barnahus està 
constituït per una coordinadora, dues 
treballadores socials, dues psicòlogues 
i personal administratiu. També s’hi 
desplaça, quan cal, personal de l’equip 
tècnic penal, metges forenses, professi-
onals d’atenció a la víctima del Depar-
tament de Justícia, així com mossos, 
pediatres, psicòlogues i psiquiatres del 
Departament de Salut, entre d’altres.

“Quan ens van proposar obrir un 
Barnahus a la ciutat, no ho vam dubtar, 
i de seguida ens vam posar a treballar 
per trobar-li un lloc”, explica l’alcalde 
del Prat, Lluís Mijoler. “Una societat o 
ciutat que es vulgui considerar femi-
nista ha de lluitar contra la xacra de 
l’heteropatriarcat, i la violència contra 
els infants és precisament un exemple 
d’aquesta xacra”, assegura l’alcalde. De 
fet, la immensa majoria dels infants 
víctimes de violències sexuals són 
nenes, mentre que la immensa majoria 
dels agressors són homes.

Mil casos en quatre anys

La Generalitat va iniciar la prova pilot 
amb la Barnahus de Tarragona l’any 
2020. Fins el 31 d’agost d’aquest any, 
aquest recurs ha atès gairebé un miler 
d’infants i adolescents víctimes de 
violència sexual i ha aconseguit multi-
plicar per quatre la detecció de casos. 
El bon funcionament de l’experiència 
tarragonina va empènyer el Govern 
català a estendre’n el model amb la 
projecció d’unitats arreu del país. 

Vídeo a elprat.tv.

Instal·lacions de la Barnahus del Prat.



Un treball 
en xarxa a 
la ciutat

El Barnahus es basa en un model 
d’atenció integral a les víctimes en 
el qual existeix una coordinació 
entre tots els departaments que 
intervenen en un cas. En aquesta 
mateixa línia, al Prat es desenvo-
lupa un treball en xarxa a partir 
del Grup de Treball de Bon Tracte 
i Protecció a la Infància, que s’em-
marca en la Taula Local d’Infància 
i Adolescència (TLIA). En aquest 
grup, format per professionals de 
diferents àmbits, s’ha avançat en la 
coordinació dels diferents equips 
i serveis que actuen en situacions 
de maltractament i d’abusos. “S’ha 
posat l’accent en la prevenció i 
s’han definit mesures de detecció i 
d’identificació de casos”, explica la 
coordinadora del Grup de Tre-
ball, la tècnica municipal Dunnia 
Olmedo.

Detectar i abordar
maltractaments

El Grup de Treball ha actualitzat 
el protocol per a la detecció i 
abordatge dels maltractaments als 
menors. El document pretén ser 
un instrument de treball dinà-
mic per a la xarxa de protecció 
infantil del nostre municipi. Ha de 
servir per millorar l’atenció dels 
infants i adolescents que estan en 
situacions de risc o que pateixen 
maltractaments i, també, ha de 
ser una eina útil per als professio-
nals, per evitar que se sentin sols 
davant les situacions de sospita 
i/o detecció de maltractaments 
a infants o adolescents. “Es tracta 
d’una mostra de treball en xarxa 
que s’ha de fer extensiu a tots els 
i les professionals que treballen, 
d’una manera directa o indirecta, 
amb la infància i l’adolescència”, 
explica Olmedo.

Reptes de ciutat

Entrevista a Joan Mayoral
Coordinador de les Barnahus a Catalunya

Les violències sexuals a menors de-
uen ser un dels temes més delicats de 
tractar, oi? Sí, els professionals necessi-
tem molt suport i molta formació. I un 
problema és el desconeixement de la 
realitat. Amb les Barnahus hem reduït la 
xifra negra, és a dir, els casos que desco-
neixíem. Pràcticament hem multiplicat 
per quatre els casos coneguts.

Al Barnahus s’atén a l’infant però 
també a la família? Sí, també a la 
família sempre que sigui un cas extra-
familiar. De fet, però, el 60 % dels casos 
de violències sexuals es produeixen 
dintre de la família.

D’on us arriben la majoria d’avisos, 
alertes o denúncies? N’arriben molts 
de la policia. També dels serveis de sa-
lut, de les escoles i del serveis socials.

Tots els casos que arriben a una Bar-
nahus acaben en procés judicial? No, 
no pas tots. Fins i tot els casos que s’ar-
xiven perquè, per exemple, la víctima 
finalment no vol declarar, la Barnahus 
la segueix atenent i fent-li acompanya-
ment emocional i terapèutic. 

Les violències sexuals també es 
donen entre menors? Sí, són entre un 
20 i un 30 %. 

La majoria de víctimes són nenes o 
nens? Entre el 80 i el 85 % són nenes. I 
pel que fa a l’agressor, gairebé sempre 
és un home. 

“Gràcies a les Barnahus 
s’han multiplicat per 
quatre els casos coneguts”

Secció que tracta en profunditat aspectes estratègics per al futur del Prat i la seva gent.

Podeu escoltar l’entrevista 

sencera en aquest QR

Instal·lacions de la Barnahus del Prat.

Trobareu el protocol 

a través d’aquest QR
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“La meva gran 
satisfacció ha estat 
millorar l’aigua del 
Prat: abans no es 
bevia aigua de l’aixeta 
i ara és d’una gran 
qualitat”

Aureliano García, gerent de l’empresa pública 
Aigües del Prat, jubilat recentment

L’aigua i el Prat són dos conceptes 
estretament vinculats. L’econo-
mia i la realitat d’aquesta ciutat 
deltaica no s’entendrien sense la 
influència de l’aigua. I la història 
de la construcció de la ciutat 
equilibrada que és avui el Prat és 
en bona mesura la història dels 
esforços per tenir aigua de gran 
qualitat a la platja, als estanys, i 
també a les aixetes. Una figura 
clau en aquesta història és Aureli-
ano García (1958). Fill d’emigrants 
andalusos, i llicenciat en quími-
ques, va començar la seva trajec-
tòria professional com a conserge 
i es jubila després de molts anys 
de servei a l’empresa pública d’Ai-
gües del Prat, de la qual ha estat 
gerent en la darrera dècada. Ara 
que acaba de passar el testimoni 
a Maria Indurian, la primera dona 
que liderarà aquesta companyia 
en els seus 36 anys d’història, 
reflexiona sobre les fites assolides 
i les que vindran.



Quina ha estat la teva trajectòria?
Sóc un pratenc nascut a l’any 58 fill 
d’emigrants andalusos. El meu pare ha-
via estat ‘sereno’. Vaig començar a tre-
ballar com a conserge a la plaça Blanes 
el 1983 mentre acabava la llicenciatura 
de químiques. Era l’època dels inicis 
dels ajuntaments democràtics, tothom 
feia de tot i moltes coses estaven per 
fer. L’administració autonòmica no 
tenia prou capacitat de control i els 
ajuntaments van començar a crear 
oficines d’informació al consumidor 
i laboratoris d’anàlisi com a eines de 
defensa de la salut pública. L’any 1987 
vam muntar el laboratori municipal al 
carrer Jacint Verdaguer i durant molt 
de temps en vaig ser el responsable. 
El laboratori va passar a Aigües del 
Prat, on és ara, i em vaig convertir en 
director adjunt de l’empresa. En sóc el 
gerent des del 2015, quan es va jubilar 
el meu predecessor.

De fet, el laboratori és un dels ser-
veis que segueix prestant l’empresa.
Sí, seguim fent feines per a l’Ajunta-
ment i altres entitats. Per exemple, aca-
bo de signar el conveni d’aquest any 
amb el Consorci dels Espais Naturals. 
Agafem mostres de diversos espais 
aquàtics del delta per monitoritzar la 
qualitat dels mitjans aquàtics.

Com està l’aigua al delta?
Abans a la platja no s’hi podia anar, el 
riu era una claveguera... Hem millo-
rat molt, i tenim el repte de seguir 
millorant per exemple en la qualitat de 
l’aigua d’estanys com la Ricarda, que té 
un problema d’eutrofització. Cal aug-
mentar les aportacions d’aigua que fa 
l’aeroport.

El Prat és una terra d’aigua...
Hi estem absolutament lligats. Tenim 
riu, zones humides, platja... només ens 
falta pluja! Ens situem sobre aqüífers, i 
fins el 1995 ens n’abastíem exclusiva-
ment. No és casualitat que la Paperera 
i la Seda es situessin en el municipi, 
i avui que ja no existeix aquesta 
indústria química tenim una altra gran 
indústria alimentària que viu de l’aqüí-
fer: la Damm.

L’aigua fa del Prat una ciutat singular, 
però també la forma en què la gestio-
nem: a través d’una empresa pública.
Els pous artesians es van descobrir 
fa uns 120 anys i el 1958 es va crear 
el servei municipal d’aigües. Aigües 
del Prat es va crear el 1988 com una 

aposta inèdita a l’àmbit metropolità. 
Aquesta eina ens ha permès mante-
nir sempre unes tarifes d’aigua que 
busquen mantenir costos, no tenir 
beneficis. I quan hi ha hagut beneficis, 
s’han reinvertit en millorar el sistema. 
Això ens ha portat a tenir un aprofita-
ment de la xarxa d’abastament del 90 
%, una xifra rècord a Catalunya que 
ens permet estar per sota dels límits 
al consum en els episodis extrems de 
sequera, com ara.

Com arriba l’aigua de l’aqüífer a 
l’aixeta de les llars?
Molt senzill. Hi ha tres pous al Sagnier 
i tres al Mas Blau, on tenim les dues 
plantes on tractem l’aigua que extraiem 
de l’aqüífer i la distribuïm a la xarxa. Hi 
ha un tercer punt d’injecció, que és la 
connexió amb la xarxa metropolitana, 
sota el pont del Mercabarna. Al mig de 
la xarxa d’abastament hi ha la torre de 
l’aigua. No és un dipòsit, és una cano-
nada: deixem de posar aigua a la xarxa 
quan l’aigua està a dalt del dipòsit, que 
amb 37 metres és l’edifici més alt de 
la ciutat. Si n’hi hagués un per sobre, 
necessitaria bombes pròpies.

Què és allò que caracteritza la gestió 
pública de l’aigua?
Nosaltres prioritzem la qualitat de l’ai-
gua, i no la producció. No pensem en 
repartir dividends, mirem de servir la 
millor aigua possible en cada moment. 
I és clau que el sector públic pugui 
mantenir sempre la governança d’un 
àmbit tan estratègic. No pot ser que 
els ajuntaments no sàpiguen on tenen 
els dipòsits de la ciutat!

Quines grans fites destacaries 
d’Aigües del Prat?
Dues fonamentals. El 1995 ens vam 
connectar a la xarxa metropolitana, de 
forma gairebé obligada llavors perquè 
la qualitat de l’aqüífer era dolenta a 
causa d’un problema de contaminació 
que hem resolt. Però això fa que avui el 
Prat no hagi de patir pel subministra-
ment d’aigua en el futur. I el 2009 vam 
posar en marxa les plantes de trac-
tament d’òsmosi. Abans injectàvem 
l’aigua directament a la xarxa i des 
de llavors eliminem les sals que ens 
interessa eliminar. Després aportem 
les que volem que tingui de la forma 
més natural possible amb un procés 
de remineralització. Ja tenim aquest 
procés en tres de les quatre línies de 
producció i una subvenció de l’Agència 
Catalana de l’Aigua per a la quarta.

Quins altres reptes de futur té 
Aigües del Prat?
Molts usos que s’estan cobrint amb 
aigua potable es podrien cobrir amb 
aigua de menys qualitat: la neteja de 
carrers, el reg d’espais verds... Però a 
més a més volem fer un pas més, amb 
les cisternes del vàter, que suposa un 
25% del consum domèstic. Això només 
ho pots fer amb obra nova, creant una 
xarxa paral·lela a la de la potable. Fa 
anys que treballem per fer-ho possible. 
A l’Eixample Sud ja vam fer l’aposta i 
tenim aquesta doble xarxa preparada 
per quan ens autoritzin, i cada vegada 
que renovem un carrer aprofitem per 
posar les canonades d’aquesta doble 
xarxa, per exemple ara que hem re-
format l’avinguda del Canal. Ho tenim 
molt avançat. Per fer això Aigües del 
Prat ha estat clau i l’Ajuntament ha fet 
seva aquesta filosofia. Ara en temps 
de sequera, en què ens adonem que 
l’aigua més cara és la que no tenim, 
aquesta aposta es demostra com a re-
llevant. Els primers 500.000 euros que 
l’ACA va treure per aquest tema van 
ser per al Prat. Un altre repte important 
l’estem desenvolupant a Cal Monés. 
Hi estem construint una immensa pèr-
gola fotovoltaica. Ens ajudarà a reduir 
el 50 % de la factura elèctrica, que és 
molt important. Tots els equipaments 
municipals junts consumeixen 11 
gigawatts; Aigües del Prat sola, quatre. 
Si aconseguim que la pèrgola cobreixi 
bona part d’aquest consum, podrem 
mantenir baixes les tarifes.

Com resumiries aquests anys al 
capdavant d’Aigües del Prat?
Treballar al servei públic a la teva 
ciutat és impagable. I a més en un 
servei essencial com l’aigua. Estic molt 
satisfet del que hem fet no només en 
els darrers deu anys, sinó en les darre-
res dècades. El meu objectiu històric 
ha estat que l’aigua del Prat, que tenia 
molt mala fama perquè era molt sala-
da. Abans no es bevia aigua de l’aixeta 
de forma natural i ara servim una aigua 
de qualitat innegable.

Bertran Cazorla
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El SEFED el Prat començarà propera-
ment la nova edició 2024-2025. Aquest 
programa forma l’alumnat en diferents 
competències mitjançant l’empresa 
simulada de transport i embalatges 
CARGOPRAT. El SEFED es dirigeix, 
prioritàriament, a persones en situació 
d’atur, que en finalitzar la formació 
poden obtenir el certificat professional 
de nivell 1 de l’especialitat d’Activitats 
de Gestió Administrativa de nivell 2. 

A l’octubre van començar les sessions 
de presentació del programa, que pre-
visiblement s’iniciarà entre novembre 
i desembre d’aquest any. Les persones 
interessades poden fer la inscripció a 
online.elprat.cat o de manera presen-

cial al Centre de Promoció Econòmica 
de l’Ajuntament del Prat (C. Moreres, 
48; tel. 934 786 878). La metodologia 
de simulació d’empresa afavoreix la 
inserció de les persones participants, 
ja que es reprodueixen situacions 
semblants a una empresa real. De fet, 
la mitjana d’inserció laboral és del 
70%. L’Ajuntament del Prat ofereix 
aquesta formació des del 1990, com a 
membre fundador de la xarxa SEFED 
d’INFORM. Aquesta actuació està 
impulsada i subvencionada pel Servei 
Públic d’Ocupació de Catalunya (SOC) 
amb fons rebuts del Ministeri d’Edu-
cació, Formació Professional i Esports 
i del Servei Públic d’Ocupació Estatal 
(SEPE).

Aquesta formació permet obtenir el Certificat 
Professional de Gestió Administrativa de nivell 2

“Vaig conèixer el programa SEFED 
per una amiga. Em va semblar la 
millor opció per poder actualitzar 
el meu currículum i poder buscar 
feina d’administrativa. Després de 
treballar en un altre sector vaig de-
cidir fer un canvi en la meva carrera 
professional. La metodologia de 
simulació és pràctica i motivadora, 
i et dona una idea molt realista de 
com funciona una empresa”.

M.P. García
Alumna programa SEFED el Prat

El Centre de Promoció Econòmica de 
l’Ajuntament inicia una nova edició del 
programa SEFED El Llindar, adreçat a 
joves d’entre 16 i 24 anys, amb o sense 
graduat en ESO.

Aquest programa ofereix un itinerari 
formatiu i professionalitzador en el 
sector de l’administració, amb un total 
de 430 hores i amb el qual s’obté un 
certificat de professionalitat de nivell 1 
en Operacions auxiliars de serveis admi-
nistratius i generals. Aquest certificat 
permet assolir les competències tant 
per treballar en ocupacions com auxiliar 
d’administració, recepcionista, atenció 
al client, o d’altres, o bé continuar amb 
l’itinerari formatiu de nivell superior en 
la mateixa família professional. 

La metodologia emprada és empresa 
simulada, on els continguts s’adquirei-
xen de manera pràctica  i en entorn de 

treball real. En acabar la formació, els i 
les joves realitzaran pràctiques forma-
tives en empreses del territori. 

Com participar-hi?

Per participar-hi cal estar inscrit/a al 
programa Garantia Juvenil i a l’Oficina 
del Servei Públic d’Ocupació de Cata-
lunya com a demandant d’ocupació. 
Per a més informació us podeu adreçar 
al Centre de Promoció Econòmica (c. 
Moreres, 48; tel. 609 415 845 / 934 786 
878).

En el SEFED El Llindar col·laboren la 
Fundació El Llindar, la Fundació Inform 
i l’Ajuntament del Prat, i s’emmarca en 
el Programa de Noves Oportunitats  
finançat pel Servei Públic d’Ocupació 
de Catalunya, la Generalitat i la Unió 
Europea a través de la Garantia Juvenil. 

SEFED El Llindar, per a joves d’entre 16 i 24 anys

“Me ha gustado la experiencia y 
la dinámica de equipos. Me ha 
permitido expandir mis conoci-
mientos en las áreas de sector 
administrativo y en ofimática, en 
planificación y organización de ta-
reas, etc. Sería interesante que se 
aumentaran las horas de prácticas 
para aumentar las posibilidades 
de contratación”.

Óscar Molina
Alumne del SEFED El Llindar

Nova edició del SEFED, formació 
administrativa amb metodologia 
de simulació d’empreses
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El pasado 30 de septiembre se cerró la 
convocatoria de ayudas municipales 
para la contratación y el trabajo au-
tónomo. Un total de 21 empresas han 
solicitado la subvención para contratar 
de forma indefinida a 31 personas de 
El Prat en situación de desempleo. 
Esta ayuda oscila entre 2.500 y 6.000 
euros en función del perfil contratado 
y la duración del contrato. El total de 
la subvención en esta convocatoria ha 
sido de 250.000 €.

Por otra parte, 43 emprendedores y em-
prendedoras de la ciudad han pedido 

la subvención El Prat Emprèn destinada 
a la promoción de la puesta en marcha 
de actividades económicas. Esta ayuda, 
de un máximo de 4.000 o 5.000 euros, 
está dedicada a cubrir hasta el 75 % 
de los gastos necesarios para iniciar la 
actividad en cuestión. En ese caso, el 
presupuesto es de 160.000 €.

La Oficina de Atención a la Empresa del 
Ayuntamiento también ha ayudado a 
12 jóvenes emprendedores a tramitar 
la subvención para favorecer el auto-
empleo de jóvenes en el marco del 
programa FSE+.

También otorga ayudas a personas emprendedoras 
para la puesta en marcha de actividades económicas

“El Centro de Promoción Econó-
mica me ayudó a llevar a cabo el 
desarrollo de mi plan de empresa. 
Ellos mismos me informaron de la 
existencia de esta subvención, que 
me ha servido para poder liquidar 
una parte de los gastos de consti-
tución de mi cafeteria”.

Ana María 
Jiménez Palomares

Cafeteria Casa Anita (Verge de 
Montserrat, 25). Beneficiària 
dels ajuts El Prat Emprèn 2023

El 13 de novembre al matí se celebrarà 
al Cèntric la 6a jornada d’Empreses per 
l’Ocupació, que reconeixerà les empre-
ses pratenques que han participat en 
les polítiques municipals d’ocupació 
que s’impulsen des de l’Ajuntament.

En aquesta edició, el programa SEFED 
acapararà el protagonisme (veure 
pàgina anterior). La jornada inclourà 
una taula rodona amb la participació 
de diferents professionals vinculats 
al SEFED que abordaran els princi-
pals reptes i oportunitats que ofereix 
el programa. També tindrà lloc una 
ponència a càrrec d’Alfonso Alcántara, 
expert en motivació efectiva per a 
professionals i equips de treball. Les 
empreses assistents podran gaudir d’un 
espai de networking on intercanviar 
impressions i compartir experiències.

Reconeixement a les empreses que
participen en les polítiques 
municipals d’ocupació

El Ayuntamiento subvenciona a 
empresas para que contraten a 
personas en paro

Imatge de la jornada de l’any passat.



 FLAIXOS
D’ESPORTS

El CB Terlenka s’ha imposat per 1 a 0 a 
l’AE Prat en el primer derbi potablava 
de la temporada, disputat a l’Estruch, 

gràcies al gol d’Adrià Vives en el minut 
18. Ha estat un partit corresponent a 

la quarta jornada de lliga del grup 3 de 
Segona Catalana.

El Club Bàsquet Prat ha iniciat la tempo-
rada a Segona FEB demostrant un bon 

nivell. Va estrenar-se amb un valuós 
triomf per 5 punts a Benicarló, seguit 

d’una victòria a casa contra el Tarrago-
na. El tercer partit, a Palma, el va perdre 

en els darrers segons del matx.

L’Associació Esportiva Prat ha presen-
tat oficialment el seu equip femení al 
camp municipal del Sagnier. La festa, 
però, no va ser del tot feliç, ja que les 

potablaves van perdre tot seguit el 
partit de lliga de Primera Catalana per 

0 a 4 contra La Granada.

EL TERLENKA GUANYA 
EL PRIMER DERBI DE LA 

TEMPORADA

BON INICI DE 
TEMPORADA DEL 

BÀSQUET PRAT

L’AE PRAT PRESENTA 
L’EQUIP FEMENÍ



El passat 19 d’octubre es va disputar la 
desena edició del Trofeu de Tenis Platja 
Ciutat del Prat. Aquest torneig fede-
ratiu pertany al circuit català de tenis 
platja i està organitzat per l’Associació 
Esportiva Beach Tenis Prat.

El patinòdrom del CEM Estruch ha 
acollit la final de la Lliga Catalana de 
patinatge de totes les categories. La 
competició ha estat organitzada pel 
Club Patinatge de Velocitat El Prat.

L’Associació Esportiva Bàsquet Pra-
tenc ha presentat al pavelló del CEM 
Julio Méndez els seus 14 equips per 
a aquesta temporada, que sumen 
gairebé 220 jugadors i jugadores. El 
club, que renovarà la junta directiva, es 
marca com a reptes continuar fomen-
tant els valors de l’esport i enfortir les 
categories base.

El Club Esportiu Triplay Prat ha or-
ganitzat el primer triatló infantil en 
aigües obertes, al litoral pratenc, una 
competició que substitueix l’aquatló 
per relleus que venia organitzant les 
darreres temporades.

NOVA EDICIÓ DEL 
TROFEU DE TENIS PLATJA 
DEL PRAT

PATINATGE DE VELOCITAT

L’AE BÀSQUET PRATENC 
PRESENTA ELS SEUS 14 
EQUIPS

PRIMER TRIATLÓ 
INFANTIL EN AIGÜES 
OBERTES
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Què 
penseu de 
la defensa 
dels 
vostres 
drets a la 
ciutat?

   LA VOSTRA 
REVISTA, INFANTS!

Laura Moreno 
Blanco

Inara Giles 
Fernández

El 20 de novembre es commemora el 
Dia Internacional dels Drets dels In-
fants. Així ho va decidir l’Organització 
de Nacions Unides (ONU), que reuneix 
gairebé tots els països del món.

Al Prat es considera essencial defen-
sar i garantir els drets dels infants i 
cobrir les seves necessitats. La nostra 
ciutat compta amb un òrgan, la Taula 
Local de la Infància i Adolescència 
(TLIA), formada per persones amb 
responsabilitats relacionades amb 
infants i adolescents al Prat, d’àmbits 
com la política, la salut, la seguretat, 
l’ensenyament, les famílies, la justícia, 
el lleure, els esports... Com és lògic, 
infants i adolescents també hi estan 
representats. A la TLIA es fan propostes 
i s’hi exposen idees que han de servir 
per millorar el benestar dels nens, 
nenes i adolescents del Prat.

Què n’opinen els 
protagonistes? 

Vegem què pensen consellers i con-
selleres del Consell dels Infants i del 
Consell d’Adolescents sobre la defensa 
dels seus drets a la ciutat:

“Crec que, al Prat, es tenen en compte 
els nostres drets, però crec que encara 
no ens prenen prou seriosament, 
perquè les nostres decisions sempre 
depenen de les dels altres. Penso que 
el Consell d’Adolescents i el Consell 
d’Infants funcionen molt bé, però 
estaria bé disposar d’algun lloc de 
reunió més gran per poder debatre 
amb més gent”. 

“Ara sí que es tenen en compte 
els drets dels infants, però no ha 
sigut així sempre. Va millorar quan 
es va fer el Consell d’Adolescents, 
ja que abans, en acabar al Consell 
d’Infants, ja no podies donar la 
teva opinió fins a ser adult. I no 
era just. Però no tots els infants 
i adolescents estan als Consells, 
per això m’agradaria que a cada 
escola i institut hi hagués un dia a 
la setmana en què tots poguéssim 
donar la nostra opinió de com 
millorar el Prat quant als seus 
drets”.

Consell d’Adolescents

Consell d’Adolescents

Eric González 
Arredondo

Abril Rojas 
Fernández

“Penso que es tenen molt en 
compte tots els nostres drets. 
Fem moltes activitats, xerrades i 
campanyes per aconseguir que 
es compleixin. I el Prat ens tracta 
molt bé i s’hi fan moltes coses en 
favor dels nostres drets. Ara bé, 
proposaria crear algun espai amb 
música, per anar amb els amics 
a ballar, a jugar a videojocs, al 
billar, al futbolí o a les bitlles. Al 
Prat no hi ha cap lloc com aquest i 
m’agradaria que hi fos”. 

“Al Prat hi ha molt bon tracte cap 
als infants, es treballa perquè tots 
puguin tenir una llar, menjar i una 
bona educació. També es donen 
beques per a activitats. I sovint 
venen policies a les escoles per 
explicar-nos els perills d’Internet 
o el respecte als senyals de trànsit 
i als semàfors. Proposaria com 
a millora crear un punt per als 
infants igual que el punt lila que 
hi ha per a dones, on poguéssim 
explicar els nostres problemes 
amb els pares, els professors o els 
companys, o si patim bullying o 
ens maltracten”.

Consell dels Infants

Consell dels Infants
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L’arribada dels Reis de l’Orient és un 
dels moments més esperat per tots 
els infants de la ciutat. Encara falten 
algunes setmanes, però Melcior, Gas-
par i Baltasar ja comencen a preparar 
la seva visita al Prat. I necessiten tota 
l’ajuda possible perquè els més petits 
visquin amb màgia i il·lusió la seva 
arribada.

Infants d’11 a 14 anys

Tots els infants de la ciutat d’11 a 14 
anys que vulguin donar un cop de mà 
als Reis poden presentar la seva can-
didatura entre el 4 de novembre al 4 
de desembre de manera telemàtica, a 
través de la seu electrònica de l’Ajunta-
ment del Prat. També es podrà fer pre-
sencialment a l’Oficina d’Informació i 
Atenció ciutadana (caldrà sol·licitar cita 
prèvia abans del 22 de novembre).

Tres categories

És possible participar-hi dins d’una de 
les següents categories: 

 z Alumnes de 6è de primària

 z Alumnes de 1r i 2n d’ESO

 z infants de les entitats participants 
en algun acte de la Cavalcada o 
activitat prèvia

Sorteig el 10 de desembre

Amb totes les candidatures recollides 
es farà un sorteig públic el dia 10 de 
desembre, al Centre Cívic Sant Jordi – 
Ribera Baixa. 

Podeu trobar tota la informació per 
presentar la candidatura posant-vos en 
contacte amb la vostra AMPA o AFA, la 
vostra entitat, els punts d’informació 
jove dels instituts o El Lloro.  També 
disposeu d’informació i formulari a 
www.elprat.cat/cultura.

A partir del 4 de 
novembre pots presentar 
la teva candidatura



Cada mes, la il·lustració de contraportada 

la fa un/a creador/a del Prat


